
Construction Industry Council 建造業議會 

 
AQS (M) 

工料量度應用課程 

Applications of Quantity Surveying (Measurement) Course 

 
 
簡介工料測量的工作程序、標準量數方法及量數的基本概念重溫；建築物的外殼及裝飾包括：磚工(磚牆)、天面防水、

細木工(木門)、鐵及金屬工(鐵門及窗)、批盪及鋪瓦、玻璃及髹漆；上蓋結構包括：混凝土工(混凝土、板模、鋼筋)及磚

工；地下結構包括：坭井及混凝土工(混凝土、板模、鋼筋)；水喉工及地下渠務包括：水喉工(潔具、喉管及與其配合之

有關建造工作)及地下渠務工程。 

 
Refreshing General Principles of HKSMM; Mensuration; Booking Dimensions and Systems of Measurement; Envelop 
and Finishes which include the trades of Bricklayer, Roofs and Asphalts, Joiner (Doors), Steel and Metal Worker 
(Doors and Windows), Plasterer, Glazier and Painter; Superstructure which includes the trades of Concretor and 
Bricklayer; Substructure which includes the trades of Excavator and Concretor; Plumbing and Drainage which inlcude 
the trades of Plumber and Associated Builder’s Work and Drainlayer. 
 

講師 專業人士 

授課語言 廣東話 

授課形式 夜間部份時間制 (18:30-21:30) 

授課期 3小時x 9堂 

開課日期 2/2016 (逢週三及週五) 

上課地點 九龍 九龍灣大業街 44 號 建造業議會 九龍灣訓練中心 

入學條件 對工料量度有基本認識之業內人士 

證書頒發 出席課程7堂或以上 

課程費用 $1,650.00 

查詢課程 2100 9557 

smchan@hkcic.org 

報名表格 請使用印有「MTC」之報名表 
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